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BYRÅDSMØDE

SKIBBY KOMMUNE

Dagsorden til byrådets møde onsdag den 17. de
cember 1997 kl. 19.00 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill 
Hans Jørgen Mortensen 
Anni Skov 
Preben Lansø 
Bendt Bach Sørensen 
Annie Hansen 
Anders Clausager 
Knud 0. Andreasen 
Hans Henning Bjørnsen 
Holger Andersen 
Jens Brogaard Jensen 
Steen Berthelsen 
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:
a)
Formandsmøde kl. 16.00 - 16.30
b)
Som tidligere varslet afholdes der temadag fra 
kl. 16.30 til max. 17.30.
Arkitekt Ruben Svendsen fra teknisk forvaltning 
vil berette om arbejdet med kommuneplanen.
c) . . .
Ifølge traditionen serveres der julemiddag i kan
tinen fra kl. 17.30.
Evt. afbud hertil bedes givet til borgmesterkonto
ret senest tirsdag kl. 12.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

17. december 1997
______ z_______________________
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Dag og år Formandens
initialer

17. december 1997

Blad nr.

1.
Udvalgsdagsordener

Dagsordener fra afholdte møder i følgende udvalg 
er udsendt tidligere:

Miljø- og teknikudvalget - den 29/10 og 26/11 
Skole-, social- og sundhedsudvalget - den 28/10 og 
25/11
Økonomiudvalget - den 9/12 
Hovedsamarb.udv. for administr. - den 4/12 
Hovedsamarb.udv. for skole-, social- og sund
hedsområdet - 8/12 (
Fællesudvalget - den 4/12

Desuden er fremlagt:
Udskrift af møde torsdag den 27. november i 
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt
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2.

Budgetrevision III - drift 1997 

J.nr. ØKF

Økonomisk forvaltning har ved skrivelse af 
7. november 1997 anmodet fagforvaltningerne 
om at foretage en revision af budgettet for 1997.

Miljø- og teknikudvalg 0
Skole-, og social og
sundhedsudvalget -260.500
Økonomiudvalget 56.100
Lønrevision 349.500
I alt nettomerudgift 145.100

Resultatet af budgetrevision III betyder, at kr. 
145.100 forbruges af kassebeholdningen.
Oversigt over udvalgenes budgetrevison vedlæg
ges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997, at budgetrevision III godkendes.

Dag og år Formandens
initialer

17. december 1997



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

3.

Ældreboliger - Nordhøi 2 

J.nr. ØKF

Godkendelse af regnskab for årene 1991 - 1996 
vedr. ældreboliger udarbejdet af Kommunernes 
Revisionsafdeling.
Godkendelse af budget for 1998 samt husleje
fastsættelse.
Der indstilles, at huslejen forbliver uændret i 
forhold til 1997.
Udgifter til fællesantenne indgår under normale 
omstændigheder ikke i huslejeberegningen, men 
for Nordhøj 2 er de løbende udgifter kr. 2.400. 
Det indstilles derfor, at de indgår i huslejebereg
ningen på baggrund af det lille beløb, samt udta
lelse fra revisionen i redegørelsen vedr. drifts
regnskaberne.
Økon omiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 indstillingen.
Det indstilles samtidig, at der ikke foretages for
rentning af de opsparede he ns ætt elsesbeløb.

Dag og år Formandens
initialer

17. december 1997
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4.

Kloakering af Manderup 
Anlægsregnskab

J.nr. 06.01.03 008/JEH

Efter afslutning af ovennævnte anlægsarbejde 
har Rambøll udarbejdet regnskab i forbindelse 
med spildevandskloakering af Manderup.
Af vedlagte regnskab fremgår følgende:

Anlægsbevilling Kr. 1.400.000,00
Forbrug Kr. 1.401.601.80
Tillægsbevilling Kr. 1.601,80

Økonomisk forvaltning har afstemt regnskabet i 
forhold til kommunens bogholderi.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
den 29. oktober 1997
-  at regnskabet godkendes samt
-  at der ydes den fornødne tillægsbevilling på 

kr. 1.601,80. Merforbruget tillægges kloak
fonden vedrørende anlæg.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
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5.

Toiletbvgning ved Selsø kirke 

J.nr. TF120-1997/JOH

Udvalget anbefalede på mødet den 9. september 
1997, at der ikke blev givet tilsagn om tilskud til 
finansiering af det fremlagte toiletprojekt, men at 
udvalget var positiv overfor nye toiletfaciliteter 
ved Selsø kirke, men på et væsentligt lavere ni
veau.
Der har den 23. oktober 1997 været afholdt møde 
mellem forvaltning, udvalgsformanden og for
manden for Selsø menighedsråd.
Formanden for Selsø menighedsråd orienterede 
om projektet og redegjorde for forskellige mulig
heder for placering af toiletbygningen, samt oply
ste, at den kgl. bygningsinspektør har anmodet 
om en anden placering af toiletbygningen end den 
projekterede.
Formanden for Selsø menighedsråd rejste fornyet 
ønske om, at kommunen yder tilskud til opførelse 
af toiletbygningen.
Frederiksborg amt har ved skrivelse af 20. august 
1997 meddelt, at amtet yder et anlægstilskud på 
maximalt 85.000,- kr.
Om placeringen afholdes møde på åstedet d. 24. 
oktober 1997 mellem amtet, menighedsrådet, den 
kgl. bygningsinspektør og kommunen. 
Forvaltningen orienterede udvalget om mødets 
resultat på udvalgsmødet.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
den 29. oktober 1997, at kommunen yder et an
lægstilskud på 50.000,- kr. til opførelse af toilet
bygningen.
Det foreslås, at tilskuddet finansieres indenfor 
udvalgets samlede anlægsramme for 1998. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.

Dag og år Formandens
initialer Blad nr.

17. december 1997 164
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6.
Ventilation i køkkenet nå Nordhøi 4 

J.nr. TF 82.00/JOH

Arbejdstilsynet har den 12. september 1997 væ
ret på besøg på Nordhøj 4 .1 skrivelse af 26. sep
tember 1997 hæfter Arbejdstilsynet sig ved, at 
der ikke i arbejdsstedets arbejdspladsvurdering 
er taget stilling til løsning af storkøkkenets dårli
ge ventilationsforhold. Det oplyses endvidere, at 
det på et senere tidspunkt kan blive nødvendigt 
at afgive påbud om problemet, hvis det ikke løses 
inden for en rimelig frist, eller hvis Arbejdstilsy
net ved et senere kontrolbesøg konstaterer, at 
plejehjemmet ikke følger op på arbejdspladsvur
deringen.
I forbindelse med projektering af ombygningerne 
på Nordhøj 4 har ingeniørfirmaet Crone og Kock 
gjort opmærksom på de dårlige ventilationsfor
hold i køkkenet og kalkuleret udgiften til reno
vering af ventilationsanlægget til kr. 850.000,- . 
Beløbet er ikke indeholdt i den bevilgede anlægs
udgift til Nordhøj 4.
Udgiften var medtaget som anlægsønske til inve
steringsplanen for budget 98, men beløbet blev 
ikke bevilget.
Arbejdstilsynets beskrivelse af problemet vedlagt 
sagen.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
den 29. oktober 1997, at kr. 850.000,- indarbejdes 
i investeringsplanen for budget 99. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
Inden budgetlægningen 1999 bedes teknisk for
valtning vurdere, om ventilationsanlægget kan 
installeres til en lavere udgift.

Dag og år Formandens
initialer

17. december 1997
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7.

Rettede vedtægter for MQFAI/S 

J.nr. TF 07.01P24/CG

Fællesudvalget for modtagestationen for farligt 
affald i Frederiksborg Amt, MOFA, besluttede 
den 15. april 1997 at fremsende forslag til ved
tægter for MOFA I/S til godkendelse i de enkelte 
kommuner i Frederiksborg Amt. Endvidere be
sluttede udvalget, at vedtægterne træder i kraft 
1. januar 1998, og at nuværende overenskomst 
forlænges til 31. december 1997.
Byrådet godkendte på møde den 20. august 1997 
miljø- og teknikudvalgets anbefaling om, at ved
tægterne for MOFA I/S godkendes til ikrafttræ
delse 1. januar 1998, og at nuværende overens-, 
komst forlænges indtil 31. december 1997.
På stiftende fællesudvalgsmøde den 23. septem
ber 1997 i Hillerød blev der imidlertid fremført 
indsigelser mod de nye vedtægter fra forskellige 
kommuner, primært omkring §7 og §8. Der blev 
forlangt både betydende og redaktionelle ændrin
ger i vedtægterne.
Der er redegjort for ændringerne i vedlagte ind
stillingsbilag.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
den 26. november 1997 at de rettede vedtægter 
for MOFA I/S godkendes til ikrafttrædelse 1. ja
nuar 1998.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
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8.

Hvllingeriis renseanlæg. Klage til Tilsynsrådet

J.nr. 06.03.00 K03/JEH

En nabo til Hyllingeriis renseanlæg har klaget til 
Tilsynsrådet.
Hovedpunktet i sagen er, at byrådet ikke har be
handlet klagers indsigelse mod retablering af ar
bejdsareal.
Forvaltningen har udarbejdet forslag til svarskri
velse.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på møde 
den 26. november 1997, at der fremsendes svar
skrivelse til Tilsynsrådet.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 miljø- og teknikudvalgets indstil
ling.
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9.

Status nå vej mod pasningsgaranti 

J. nr. SSSF 16.04

På byrådsmøde den 19/6-96 blev det besluttet, at 
der kunne oprettes ventelister til institutions
pladser i det omfang, det viste sig at være nød
vendigt.
Dette har siden betydet, at der i vinterperioden 
har været reelle ventelister til en dagplejeplads, 
dog med en max. ventetid på ca. 6 mdr. I gen
nemsnit har tilflyttere ligeledes max. været på 
venteliste i ca år.
På det nuværende materiale ser det ud til, at der 
formentlig fra næste efterår kan oprettes pas
ningsgaranti igen. Dette forudsætter dog at nu
værende fødselsrate holder, og at der bliver lidt 
stilstand i tilflytningen.
For at en egentlig pasningsgaranti kan genopret
tes skal der imidlertid arbejdes videre med nogle 
forskellige forhold. Herunder fleksibiliteten i de 
eksisterende daginstitutioner, oprettelsen af de 
20 pladser i Skibbyssen, indskrivning i fritids
hjemmene pr 1/4 i stedet for 1/8, udskrivningsreg
ler, karenstid for tilflyttere, løbende indslusning 
m.v.
Det vil være problematisk at have en pasningsga
ranti med et antal pladser, der lige nøjagtigt 
balancerer på kanten af det nødvendige antal 
pladser. Det vil derfor være nødvendigt med en 
sikkerhedsmargen ( f.eks. et antal ledige dagple
jepladser).
På nuværende tidspunkt er der reelt pasningsga
ranti frem til dec/jan måned.
Det der er muligt på nuværende tidspunkt er, at 
give nogle forældre en pasningsgaranti og andre 
for ældre en “op lysnings garanti” om, hvornår de

fortsættes...
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9. fortsat

kan være sikre på, at vi kan passe deres barn. 
(Dette afhænger helt af, hvornår barnet er født). 
Intern notits af 13/11 97 vedlagt.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 25. november 1997, at der, som 
beskrevet i intern notits af 13/11-97, arbejdes 
mod en pasningsgaranti i Skibby kommune ulti
mo 1998.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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1 0 .

Flytning af familieprojektet nå Stationsvei 

J. nr. SSSF 82.00

I forbindelse med gennemgang af Skibby kom
munes bygninger og den mest hensigtsmæssige 
udnyttelse af disse, har det vist sig, at en place
ring af familieprojektet på 1. salen af Hanghøj, 
vil være en bedre løsning end den tidligere plan
lagte på Stationsvej.
Udenomsfaciliteterne på Hanghøj er bedre, lige
som 1. salen er velegnet til formålet, med meget 
få forbedringer/ændringer. Det kræver dog, at 
den sidste del af 1. salen, som p.t. er uudnyttet, 
inddrages. Pavillonen vil stadig skulle benyttes. 
På MC-værkstedet, hvor der planlægges udvidel
se af værkstedet, vil det være muligt, at etablere 
et mindre værksted til børnene ad åre, ligesom 
det vil være muligt at etablere et samarbejde 
mellem deltagerne i Familieprojektet og værk
stederne på Hanghøj.
På sigt er det skole-, social- og sundhedsforvalt
ningens opfattelse, at denne placering giver fa
milieprojektet flere og bedre muligheder i arbej
det. Ibrugtagningen af Hanghøj vil ske i etaper. 
Skoleværkstedet flytter først, således at lokalet 
på Marbækskolen frigøres til børnehave. Herefter 
flytter de resterende dele ind hen ad vejen og når 
hele 1. salen er færdiggjort kan hele Familiepro
jektet samles på Hanghøj. Ejendommen på Stati
onsvej kan herefter sættes til salg.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler 
på sit møde den 25. november 1997, 
at familieprojektet flyttes fra Stationsvej til 1. 

salen på Hanghøj.
at den sidste del af 1. salen på Hanghøj inddra

ges.

fortsættes...
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10. fortsat

at der etableres et mindre værksted til børnene 
ad åre.

at ibrugtagningen af 1. salen på Hanghøj sker i 
etaper og at skole værkste det på Marbækskolen 
frigøres til børnehave.

at ejendommen Stationsvej sættes til salg og ind
tægten delvis bruges til indretning af sidste del 
af 1. salen på Hanghøj.

HpJ geiv^iider s en ønsker, at de tekniske faciliteter 
Sfedeet&gen. på Hanghøj, omkring lofthøjde, ven
tilation m.v. undersøges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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l i .
Ansøgning om tilskud 

J. nr. BK 24.00

Skibby Erhvervsråd har den 1. december 1997 
fremsendt ansøgning om tilskud til ansættelse af 
erhvervsmedarbejder ca. 8 timer ugentlig - og 
foreløbig for 1 år.
Kopi af ansøgningen vedlægges, sammen med 
indstillingsbilag af 2. december fra kommunaldi
rektøren.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 9. de
cember 1997 kommunaldirektørens indstilling.

Blad nr.

172

WQÅAAÅs

/
7 T T



SKIBBY KOMMUNE

BYRÅDSMØDE

12.

Indførelse af jobbank

J.nr. LP 06.00

Til efterretning for byrådet

I forbindelse med vedtagelsen af budget 1998, 
blev det besluttet, at anskaffelse af nyt IT-udstyr 
kunne financier es ved genindførelse af en job
bank.
Hovedreglen i de nye jobbankregler er, at samtli
ge stillinger, dog bortset fra stillinger som lærer i 
folkeskolen og pædagog- og medhjælperstillinger i 
kommunens daginstitutioner, ved ledighed skal 
friholdes i 3 måneder.
Hel- eller delvis dispensation kan gives:
• hvor friholdelse umuliggøres af hensyn til lov-, 

aftale-, eller overenskomstkrav,
• hvor friholdelse vil medføre trussel på velfærd,

- primært indenfor sundhedsområdet.

Regler om “indførelse af jobbank (lønforhaling) 
fra 1. januar 1998” ligger på sagen.
Økonomiudvalget tager på møde den 9. decem
ber 1997 til efterretning.
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13.

Nattilladelse til "Bodega Pejsen”

J. nr. BK 22.01.02 

Til efterretning

Politimesteren i Frederikssund fremsendte med 
skrivelse af 7. november 1997 en ansøgning om 
nattilladelse til kl. 05.00 nætter efter fredage og 
lørdage fra Morten René Mortensen, “Bodega 
Pejsen”.
Bodegaen havde i forvejen nattilladelse til kl. 
02.00 på de nævnte dage.
Grundet den lange tidsramme for ansøgers brev 
af 30. oktober og til beslutningen kunne tages på 
dette møde, har borgmesteren i henhold til Lov 
om kommunernes styrelse § 31, stk. 1 på byrå
dets vegne godkendt den udvidede åbningstid, 
som anført ovenfor.
Tilladelse er givet for resten af bevillingsperio
den, der udløber til august 1999.
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14.

Godkendelse af fundats for Eie ndomsfonden 
Hammergården

J. nr. TF 01.05.00

Advokaterne Ulla Paabøl & Knud Foldschack 
fremsender revideret fundats for Ejendomsfonden 
Hammergården til godkendelse.
Kopi af fundatsen vedlægges.

Dag og år v Formandens 
■ initialer

17. december 1997
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TILLÆGSDAGSORDEN

i.

Vedtagelse af Beretningen om kommuneplanre
visionen.

J.nr. 01.02.03

Hermed fremlægges beretningen og en debatavis 
om kommuneplanrevisionen.
I henhold til planloven § 23 skal byrådet i forbin
delse med revisionen af kommuneplanen udar
bejde en beretning om den hidtidige planlægning 
og de påtænkte ændringer i planen samt en vur
dering af udviklingen.
Beretningen skal offentliggøres samtidigt med, at 
der indkaldes ideer, forslag mv.
Beretningen skal ligeledes sendes til de berørte 
myndigheder.
Byrådet skal fastlægge en frist på mindst 8 uger 
for afgivelse af ideer, forslag mv.
Byrådet skal desuden forestå en oplysningsvirk
somhed med henblik på at fremkalde en offentlig 
debat om planrevisionens målsætning og nærme
re indhold.
Forvaltningen indstiller, at beretning og debata
vis vedtages og fremlægges til offentlig høring i 
perioden 20. januar til 1. maj 1998.
Der afholdes orienteringsmøde den 5. marts 1998
kl. 1900*
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